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Z á p i s 

 
z 19. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 26.08.2019 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 
RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 

 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Poskytnutí dotací na individuální účel 
4. Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového řízení 
5. Zpráva z taktického cvičení Autobus 2019 
6. Různé 
7. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
19. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty plk. JUDr. Davida Fulku, brig. gen. Ing. Františka 
Mencla, MUDr. Libora Senetu a Ing. Jana Mareše. Ing. Sobotka konstatoval, že je přítomno  
10 členů z 15, výbor byl usnášeníschopný. Předseda výboru uvedl, že zápis 18. jednání byl bez 
připomínek. 
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, z důvodu nepodání již avizované žádosti Celní 
správy o individuální dotaci do termínu jednání výboru byl stažen bod Poskytnutí dotací na 
individuální účel. Ověřovatelem zápisu byl navržen Mgr. Martin Červíček, hosté byli 
představeni již v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/19/87/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

1. program 19. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu Mgr. Martina Červíčka 

 
 
 
K bodu 3 
Poskytnutí dotací na individuální účel - staženo 
 
 
 
K bodu 4 
Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd ělení 
krizového řízení KÚ KHK 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl informoval o zásazích, které byly provedeny za účasti 
HZS. Kromě standardních výjezdů jakými jsou například zásah u dopravní nehody, a bylo jich 
velké množství, byli hasiči přivolání také k pádu větroně na Trutnovsku nebo k neštěstí 
v Třebechovicích, kdy se na mladého muže zřítila cihlová zeď. Ředitel Mencl dále pozval 
přítomné na Mistrovství ČR v požárním sportu, které se bude konat 29.08. – 01.09.2019 v Ústí  
n. L. nebo na Bezpečné nábřeží, které bude 05.09.2019 ukázkou techniky a práce nejen složek 
IZS. Předvedou se vojáci, vězeňská služba, horská služba, své zastoupení bude mít také městská 
policie.  
 
Ředitel KŘP KHK plk. JUDr. Fulka v souvislosti s dopravními nehodami připomněl úmrtí 
čtyřčlenné rodiny na železničním přejezdu v Černožicích. Dalším tématem se v době prázdnin 
staly kulturní festivaly. Ředitel Fulka zmínil Hip Hop Kemp v Hradci Králové. Přestože se 
policie netajila tím, že se v rámci prevence a zajištění bezpečnosti účastníků zaměří na požití 
nedovolených látek, bylo v  souvislosti s drogami zaznamenáno 900 deliktů. Hladký průběh akcí 
zajišťovali policisté i na dalších festivalech, jako např. v Jaroměři, Jičíně nebo Trutnově. Zmíněn 
také incident s dlouhou zbraní, se kterou se v jednom z bytů na Moravském Předměstí 
zabarikádoval muž. Z důvodu zajištění bezpečnosti sousedních obyvatel, byli lidé ze sousedních 
bytů evakuováni, zásahová jednotka následně muže zpacifikovala.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, p. Podal, p. Balcárek, JUDr. PhDr. Zdeněk Ondráček, Ph.D., plk. JUDr. 
Fulka, Ing. Outlý, p. Lejsek 
 
V rámci diskuse se hovořilo o personálním zajištění PČR, připravují se další náborové kampaně, 
oslovují se školy. Přestože je personálně podstav, uzavírání policejních služeben se ke konce 
roku dle plk. JUDr. Fulky nepředpokládá. Dalším tématem byly delikty v kempu Stříbrný rybník, 
plk. JUDr. Fulka na příští jednání připraví statistiku přestupků a trestných činů v kempu, jejich 
meziroční vývoj. Členové výboru se ještě vrátili k festivalům, policie si dle členů výboru 
zaslouží poděkování za perfektně zvládnutý průběh těchto kulturních akcí, navrženo, aby bylo 
poděkování zařazeno do krajských novin U nás v kraji. Ředitel Fulka v souvislosti s festivaly 
zmínil bezpečnostní aktivity nejen státní policie, ale také městské policie a celní správy.  
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Vedoucí oddělení krizového řízení Ing. Pejšek se z jednání omluvil a delegoval svoji účast na 
Ing. Mareše. Ten informoval, že na území kraje nebyla v poslední době žádná událost 
mimořádného rozsahu, proběhlo několik bezpečnostních cvičení, mimo jiné cvičení „Nákaza 
2019“ za účasti Státní veterinární správy ČR, Vojenské veterinární služby AČR  
a odboru Bezpečnostní politiky Ministerstva zemědělství. Cílem praktické části cvičení, kterého 
se zúčastnili i pracovníci oddělení krizového řízení Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, 
bylo ověření praktických činností v místě podezření nebezpečné nákazy a v primárním ohnisku 
nebezpečné nákazy zvířat, s prověřením reálnosti zpracovaného pohotovostního plánu.  
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta zmínil nárůst výjezdů v souvislosti s letní sezónou. Jedná se 
převážně o problémy se srdcem, dýchací potíže, volnočasové úrazy. Oproti loňskému létu, 
pravděpodobně vlivem chladnějšího počasí, jde o mírný pokles.  
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
 
2. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/19/88/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového 
řízení 

 
 
 
K bodu 5 
Zpráva z taktického cvičení Autobus 2019 
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta informoval o taktickém cvičení složek IZS Královéhradeckého 
kraje „Autobus 2019“. Cvičení proběhlo v květnu 2019 a bylo tematicky zaměřené na záchranné 
a likvidační práce při mimořádné události - dopravní nehodě autobusu s velkým počtem 
zraněných osob. Akce se uskutečnila v otevřeném terénu v blízkosti Špindlerova Mlýna a jejím 
cílem bylo prověření spolupráce složek IZS v odlehlé lokalitě. Získané poznatky zvýší 
připravenost složek IZS na zvládání mimořádných událostí. Do budoucna je nutné sladit postupy 
mezi jednotlivými kraji. MUDr. Seneta poděkoval hasičům, policistům i horské službě za 
výbornou spolupráci při tomto cvičení. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
3. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/19/89/2019 
Výbor bezpečnostní 
 
I. bere na vědomí 

Zprávu z taktického cvičení Autobus 2019 
 
 
K bodu 6 
Různé 
 
Školení a výcvik leteckých záchranářů 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl požádal členy výboru bezpečnostního o podporu žádosti 
o financování cyklického školení specialistů HZS, kteří létají s Leteckou záchrannou službou. 
Protože LZS využívá vrtulníků DSA, je třeba zajistit proškolení leteckých záchranářů právě od 
DSA. Dosud bylo možné absolvovat školení od letky Policie ČR, nyní to z technických důvodů 
není možné. LZS využívá hasičské specialisty převážně při akcích ve skalách. Školení je 
cyklické s platností jeden rok. Jedná se o částku 180 tis. Kč bez DPH pro 10 specialistů. 
 
Diskuse: JUDr. PhDr. Zdeněk Ondráček, Ph.D., plk. JUDr. Fulka, MUDr. Seneta 
 
Žádost je třeba podpořit, s tím členové výboru souhlasí, mělo by to však být řešeno na celostátní 
úrovni a hrazeno z kapitoly Ministerstva vnitra, přestože není možné školení z důvodu 
specifičnosti jednotlivých krajů sjednotit. A to i proto, že v případě mimořádných událostí (např. 
povodně) jsou zapojeni do záchranných akcí také sousední kraje.  
 

4. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 

USNESENÍ VB/19/90/2019 
Výbor bezpečnostní 
 
I. projednal 

žádost HZS o dotaci na odborné školení leteckých záchranářů z řad HZS 
II. doporučuje  

Radě Královéhradeckého kraje a Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje žádosti vyhovět 
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K bodu 7 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 16.10 hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 30.09.2019. 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


